



Hello, February! The shortest month of the year may be cold and grey, but it's also a good reminder of the importance of staying connected — something this group has always done well. With Canada Post rarely out of the headlines lately, many of us are being reminded just how much our shared work and experiences still matter, even in retirement. This newsletter is being sent out a bit early as more than half the executive is heading to warmer climates for a few weeks. Thanks to Karen and Suzanne for holding down the fort while the rest of us are away!

February invites us to keep moving, keep laughing, and keep showing up — for lunches, walks, volunteer commitments, and one another. It also gives us a couple of built-in reminders to do just that: Valentine's Day, a perfect excuse to share a little extra kindness and love, and Family Day, a chance to slow down and enjoy time with the people who matter most, however you define "family."

As always, this club exists for exactly that reason: to bring people together, share good company, and remind us that retirement doesn't mean slowing down — just choosing what we spend our time on. We hope February finds you warm, well, and ready to join us at an event soon. And, speaking of events, I wanted to take this opportunity to remind you (as we prepare, most likely in the next newsletter, to launch our activities for 2026) of our refund policy. Because our events are priced at (or below) cost and often involve non-refundable expenses such as tickets, transportation, or confirmed meals, refunds are limited. We appreciate members staying home if they're feeling unwell, and we understand that sometimes cancellations are unavoidable; if that happens, we'll do our best to resell your spot (even at a discount if close to the event date) and will refund any costs we're able to recover — however, we can't refund funds that have already been committed or spent.

Happy February, here's to the days getting longer!

Welcome new members...

Welcome to new members Stephen Marcellus, Jean Lalande, Peter Muntean, Ron Coughlar, Khac-Minh Pham and Lorette and Eric Ellis. And a warm 'welcome back' to Danusia Apanasiewicz, Gerard Power and Mark English. We hope to see all of you at an event soon!



Interesting news...

We don't normally share 'postal' news (we suspect "once a postal worker, always a postal worker" keeps most of us interested in media stories about the post office). But [this story](#) was a bit groundbreaking, and it seemed to be worth a share. Do you envision a time that Canada Post may stop delivering letter mail? Hard to imagine, yet...

Lunches and bowling...

We welcomed in the New Year with lunch at Big Rig. It was great to see about 40 members attending. Congratulations to me (Cindy Daoust) for winning the 50/50 pot of \$72! If you registered for the February lunch, and it's your first time at an event, please make sure to seek out Karen or Suzanne to say hello and to ensure we welcome you to the group!

We also had a great bowling afternoon where the team of Paul Schnare, Stephen Marcellus, Frank Rochon and Christiane Tailleur were crowned *Kings and Queens of the Pins* while the team of Carol Hicks, Gail Wheeler, Karen Casselman and Wayne Schinzel got the prize for the *Gutter Ball Glory* score. A great afternoon, all in good fun!

A few pictures from the December lunch and the bowling afternoon are below...

Our March lunch will be held at [Hometown Sports Grill](#) (1525 Bank Street) on Thursday, March 5, starting at 11:30 a.m. If you plan to attend, please [register](#). A reminder that Bank Street is still under construction...

Our April lunch (Thursday, April 2) will be held at Algonquin College's [Restaurant International](#). The restaurant provides a direct learning laboratory for students in the college's culinary and hospitality programs and earns wonderful reviews from guests, including us when we visited in 2023. We're still working out details with the restaurant, so registration won't open until the March newsletter goes out (and you'll have to register quick!), but we wanted you to save the date... This lunch promises to be a great one!



Newsletter distribution

Canada has some excellent laws to protect your privacy—especially online—and while we absolutely support that, those same safeguards have made it increasingly difficult (and time-consuming) for us to manage the email distribution software we've been using. Add in a healthy dose of "keeping up with ever-changing systems," and we've decided it's time for a simpler approach.

So, rather than switching to a less expensive (but still complicated) provider, as we had planned, we're going back to basics. Going forward, our newsletter will be sent as a PDF attachment from our Gmail account: general@bytownchapter.com.

To make sure you receive it, please add this email address to your contacts so it doesn't end up in your spam folder. We expect the March newsletter to be sent during the week of March 2. If you haven't received it by the end of that week, please:

1. Check the [website](#) to see if it's been posted
2. Take a quick look in your spam folder
3. If it's still nowhere to be found, send us an email and we'll help sort it out

Thanks for your patience—and yes, we *did* resist the urge to say, "thank you for your attention to this matter." 😊

Belairedirect travel contest!

Our wonderful insurance partner, Belairdirect, is running an amazing contest where you could win one of five travel vouchers worth \$10,000! The contest is open now and runs until April 30, 2026. Contest is open to legal residents of Canada who at time of entry have reached the age of majority in their province of residence, one entry per person. Contest entry page and more details [here](#).



Member survey...

We're leaving the member survey open for a bit longer so, if you haven't filled it out yet, please do so ASAP. The survey is an important check in for the executive team, to see how we're doing, and figure out where we can improve (or when it might just be time to let something go...). So please fill it out for us. Thank you! Here's the [survey link](#).

Are you keeping busy? Tell us how!

We'd love to hear what keeps you busy and brings you joy! In upcoming newsletters, we'll be sharing members' favourite activities, hobbies, and exercise pursuits. Send us a photo of yourself enjoying a favourite pastime and you'll be entered into a draw for a \$25 LCBO gift card. You might even inspire another member to try something new — or find a new friend to share it with. We'll run this fun little contest throughout January and February, with the winner drawn in mid-March, so don't forget to snap a quick photo the next time you're enjoying one of your favourite activities and [send](#) it our way!

That's it for this month. Stay away from the February blahs and stay warm!

Your By-Town Heritage Club Executive



Salut février! Le mois le plus court de l'année peut nous sembler froid et gris, mais c'est justement le moment de garder contact – ce que notre groupe fait si bien. Comme Postes Canada fait souvent la une des journaux dernièrement, nous sommes conscients de combien nos liens et expérience de travail sont pertinents, même à la retraite. En passant, ce bulletin vous est envoyé plus tôt que d'habitude parce que plus de la moitié de l'équipe exécutive sera au chaud dans le sud pendant quelques semaines. Merci à

Karen et Suzanne de garder les choses en place durant notre absence!

Le mois de février nous invite à bouger et à rire, et à participer aux dîners, à des randonnées pédestres, aux engagements de bénévolat et envers l'un et l'autre. Deux dates significatives, la St-Valentin et le jour de la Famille, nous donnent d'excellentes raisons d'être gentils et aimants, ainsi que de ralentir et jouir de bons moments avec sa famille, peu importe votre définition de "famille".

Comme toujours, ce club existe justement pour cette raison: rassembler les gens, partager de bons moments en bonne compagnie et nous rappeler que la retraite ne signifie pas ralentir, mais plutôt choisir la façon dont on occupe son temps. Nous espérons qu'en février vous serez au chaud, en santé et présent à un de nos événements à venir. À propos d'événements, je tiens à vous rappeler notre politique de remboursements, en prévision du lancement de nos activités de 2026 probablement dans le prochain bulletin. Puisque nos événements sont au prix égal ou inférieur, et impliquent souvent des coûts non-remboursables tels que les billets, le transport ou les repas comptés, les remboursements sont limités. Nous remercions les membres malades qui restent à la maison et nous comprenons que les annulations sont parfois inévitables. Si cela se produit, nous ferons de notre mieux pour revendre vos places (même à un prix réduit à l'approche de la date de l'événement) et vous rembourser autant que possible; malheureusement, les coûts déjà engagés ou dépensés ne seront pas remboursés.

Joyeux février et que les journées rallongent!

Bienvenue aux nouveaux membres...

Bienvenue aux nouveaux membres Stephen Marcellus, Jean Lalande, Peter Muntean, Ron Coughlar, Khac-Minh Pham et Lorette and Eric Ellis et bon retour à Danusia Apanasiewicz, Gerard Power et Mark English. Au plaisir de vous rencontrer à une de nos sorties très bientôt!



Des nouvelles intéressantes...

Habituellement, nous ne partageons pas de nouvelles 'postales', mais un employé des postes demeure toujours un employé des postes et se veut de rester à l'écoute des actualités médiatiques. Cet [article](#) mérite d'être lu, vu son sujet révolutionnaire. Postes Canada devra-t-elle un jour cesser la livraison de la poste-lettres? Difficile à croire, mais...

Les dîners et les quilles

Notre entrée dans la nouvelle année a débuté au restaurant Big Rig; nous étions près de 40 membres bien heureux de se revoir. Félicitations à Cindy Daoust d'avoir remporté le tirage 50/50 d'une valeur de 72 \$. Si vous vous êtes inscrit.e au dîner de février et que c'est votre première fois, présentez-vous à Karen ou Suzanne qui vous souhaiteront la bienvenue dans le groupe!

Nous avons eu un superbe après-midi de quilles avec l'équipe de Paul Schnare, Stephen Marcellus, Frank Rochon and Christiane Tailleur a été couronnée les rois et reines des quilles, tandis que l'équipe de Carol Hicks, Gail Wheeler, Karen Casselman and Wayne Schinzel mérité le prix de la Gloire du dalot. Du plaisir époustouflant pour tous!

Voici quelques photos de notre dîner de décembre et du tournoi de quilles...

Notre dîner du mois de mars aura lieu au [Hometown Sports Grill](#), situé au 1525 rue Bank, le jeudi 5 mars à 11 h 30. [Inscrivez-vous ici](#). Notez qu'il y a encore de la construction sur la rue Bank à cet endroit.

Et le jeudi 2 avril, nous nous rencontrons au [Restaurant International](#) du Collège Algonquin. Le restaurant est un laboratoire d'apprentissage pratique où des élèves appliquent leurs compétences dans le programme d'Arts culinaires et hospitaliers du collège et se méritent des acclamations de la part de leurs clients, tels que nous lors de notre visite en 2023. Nous sommes encore en train de finaliser les détails avec le restaurant; donc, les inscriptions ne débuteront que lorsque le bulletin de mars sera publié. Vous devrez vous inscrire rapidement. Nous voulons surtout que vous reteniez la date. Ce sera un réel plaisir!





La distribution du bulletin

Le Canada a d'excellentes lois pour protéger votre vie privée – particulièrement en ligne – et quoique nous soutenons pleinement cela, ces mesures de protection nous causent trop de difficultés et de perte de temps avec le logiciel de distribution de courriels que nous utilisons. De plus, il faut toujours se tenir au courant des systèmes en constante évolution. C'est trop pénible et nous avons décidé de simplifier notre approche.

Donc, plutôt que de passer à un fournisseur moins cher, mais toujours compliqué, comme nous l'avions prévu, nous revenons à l'essentiel. Dorénavant, notre bulletin sera envoyé en pièce jointe PDF depuis notre compte Gmail: general@bytownchapter.com. Afin de vous assurer de le recevoir, veuillez ajouter cette adresse courriel dans votre liste de contacts; cela évitera aussi

qu'il soit considéré comme du pourriel. Le bulletin de mars sera distribué durant la semaine du 2 mars. Si vous ne l'avez pas reçu par la fin de la semaine, veuillez:

1. Vérifier le [site web](#) pour voir s'il a été publié
2. Vérifier votre fichier de pourriels
3. Si vous ne le trouvez pas, dites-le nous par courriel et nous vous aiderons à régler le problème

Merci de votre patience – et oui, nous avons résisté à la tentation de dire "Merci de votre attention à cette question." ☺

Concours de voyage Belairdirect!

Notre partenaire en assurance, Belairdirect, organise présentement un concours qui durera jusqu'au 30 avril 2026. Il y a cinq prix à gagner, soit des bons de voyage d'une valeur de 10 000 \$ chacun. Le concours est ouvert aux résidents légaux du Canada ayant atteint l'âge de la majorité dans leur province de résidence au moment de l'inscription. L'offre est limitée à une seule participation par personne. Les détails du concours et la page d'inscription se [trouvent ici](#).

Votre passeport pour l'aventure

Participez pour courir la chance de gagner l'un des cinq **bons de voyage de 10 000 \$***.



Le sondage auprès des membres...

Vous aurez accès au sondage encore pour un bout de temps; si vous n'y avez pas encore répondu, nous vous prions de le faire aussitôt que possible. Ce sondage est très important à l'équipe exécutive pour évaluer nos performances et identifier ce que nous pouvons améliorer (ou tout simplement laisser aller...). Remplissez-le [ici](#) maintenant. Merci, merci!

Comment se passent vos journées? **Êtes-vous bien occupés?**

Nous sommes curieux de connaître vos loisirs et ce qui vous réjouit! Dans les bulletins à venir, nous partagerons les activités, loisirs et sports préférés de nos membres. Envoyez-nous une photo de vous-même en train de pratiquer votre passe-temps favori et vous participerez au tirage d'une carte cadeau de 25 \$ au LCBO. Vous pourriez même inspirer un autre membre à essayer une nouvelle activité – ou découvrir un nouvel ami avec qui la partager. Nous organiserons ce petit concours amusant en janvier et février, et le nom du gagnant sera tiré à la mi-mars. Alors n'oubliez pas de prendre une photo la prochaine fois que vous pratiquez l'une de vos activités préférées et de nous [l'envoyer!](#)

Bon, et bien c'est tout pour ce mois-ci. Tentez d'éviter le cafard de février et restez au chaud!

Votre équipe exécutive du club Héritage By-Town

PAYMENT INFORMATION FOR ALL EVENTS AND DUES

NOTE: Dues are \$25.00 per year to renew.

PREFERRED PAYMENT METHOD – E-transfers

- Please send an email to treasurer@bytownchapter.com with the following details:
 - The reason for the e-transfer (annual membership fee, specific activity)
 - The amount of your e-transfer
 - Your name and membership number

ALTERNATE PAYMENT METHOD – By Cheque:

- PLEASE NOTE WE DO NOT ACCEPT POST-DATED CHEQUES FOR ANY PAYMENT
- Please send an email to treasurer@bytownchapter.com noting you would like to attend the event, or are paying your dues, and will be paying by cheque
 - Make cheque out to 'BY-TOWN HERITAGE CLUB' and mail to:

CHRISTIANE TAILLEUR
74 RUE MARLENE-GOYET
GATINEAU QC J8P 6Z5

INFORMATIONS DE PAIEMENT POUR TOUS LES ÉVÉNEMENTS ET COTISATIONS

Note : Le coût de la cotisation est de 25 \$ par année.

MÉTHODE DE PAIEMENT PRÉFÉRÉE – Virement électronique (« e-Transfer »)

- Envoyez un courriel avec les détails suivants à treasurer@bytownchapter.com :
 - la raison de la transaction (cotisation annuelle, activité spécifique)
 - le montant de votre virement électronique
 - votre nom et numéro de membre

MÉTHODE ALTERNATIVE DE PAIEMENT – Par chèque :

- Veuillez noter que nous n'acceptons pas les chèques postdatés pour tout paiement
- Envoyez un courriel à treasurer@bytownchapter.com en indiquer que vous nous faites parvenir un chèque par la poste pour payer votre cotisation ou votre activité
- Faites votre chèque libellé à 'BY-TOWN HERITAGE CLUB' et le faire parvenir à :

CHRISTIANE TAILLEUR
74 RUE MARLENE-GOYET
GATINEAU QC J8P 6Z5



Copyright © 2025 By-Town Heritage Club All rights reserved.

Our mailing address is:
HERITAGE CLUB (By-Town Chapter)
74 RUE MARLENE-GOYET
GATINEAU QC J8P 6Z5

Want to change how you receive these emails?
You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#).

February 2026 newsletter